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 � Azərbaycanın xarici işlər naziri Elmar Məmmədyarov 
“İnterfaks” agentliyinə məxsusi müsahibə verib. 

Nazir Elmar Məmmədyarov agentliyə 
müsahibəsində Azərbaycan ilə Rusiya 
arasında əlaqələrin strateji tərəfdaşlıq 
xarakteri daşıdığını və regionlararası 
səviyyədə qarşılıqlı fəaliyyətin inki-
şaf etdirilməsinin münasibətlərimizin 
prioritetlərindən biri olduğunu bildirib. 
Bununla əlaqədar olaraq, ticari-iqtisadi, 
humanitar və digər sahələrdə Sankt-
Peterburq ilə işlənib hazırlanmış və 
uğurla davam edən əməkdaşlıq for-
matlarından istifadə olunmasına xüsusi 
diqqət yetirilir. 

Azərbaycanın xarici siyasət 
idarəsinin başçısı deyib: “2018-ci ilin 
dekabrında müvafiq hökumətlərarası 
komissiyanın ikinci iclası keçirilib. İclas-
da tərəfdaşlığımızın vəziyyəti və qarşı-
lıqlı faydalı əsasda genişləndirilməsinin 
perspektivləri müzakirə edilib. Çox 
diqqətəlayiq haldır ki, 2020-ci ildə 
Azərbaycan dünyanın mədəni həyatında 
ən sanballı tədbirlərdən biri olan Sankt-
Peterburq Beynəlxalq Mədəniyyət 
Forumunda “fəxri qonaq ölkə” statusun-
da iştirak edəcək. Əminəm ki, ölkəmizin 
Sankt-Peterburqdakı baş konsulluğu 
Azərbaycan ilə Rusiyanın Şimal paytaxtı 
arasında ikitərəfli əməkdaşlığın inkişafı-
na bundan sonra da töhfə verəcək və bu 
istiqamətdə səylər göstərəcək”. 

Diplomat 2019-cu ildə Azərbaycanın 
xarici siyasətinin prioritetlərinə toxunaraq 
bildirib ki, ötən il olduğu kimi, 2019-cu 
ildə də ölkəmiz Azərbaycan Respublika-
sının Prezidenti İlham Əliyevin rəhbərliyi 
ilə milli maraqlara əsaslanan müstəqil, 
çoxşaxəli, tarazlaşdırılmış və fəal xarici 
siyasət yeridəcək və beynəlxalq aləmdə 
onun mövqelərinin qorunub saxlanılma-
sına səy göstərəcək. 

Elmar Məmmədyarov deyib: “2019-
cu ildə xarici siyasətin prioritetləri, ilk 
növbədə, ölkəmizin suverenliyinin və 
müstəqilliyinin möhkəmləndirilməsi, ərazi 
bütövlüyümüzün beynəlxalq miqyasda 
tanınmış sərhədlər çərçivəsində bərpa 
olunması, habelə irimiqyaslı layihələrin 
reallaşdırılmasının davam etdirilməsi, 
bütün beynəlxalq aktorlarla qarşılıqlı 
faydalı əməkdaşlığın inkişaf etdirilməsi 
olacaq”. 

Nazir vurğulayıb ki, Ermənistan-
Azərbaycan, Dağlıq Qarabağ 
münaqişəsi Azərbaycanın beynəlxalq 
miqyasda tanınmış sərhədləri 
çərçivəsində onun ərazi bütövlüyü və 
suverenliyi əsasında nizamlanmalıdır. 
Diplomat deyib: “Nizamlanmanın hüquqi 
bazasına müraciət edərkən xatırlat-
maq lazımdır ki, onu, ilk növbədə, BMT 

Təhlükəsizlik Şurası tərəfindən 1993-cü 
ildə qəbul edilmiş dörd qətnamə, digər 
beynəlxalq təşkilatların, o cümlədən 
ATƏT-in, İslam Əməkdaşlıq Təşkilatının, 
GUAM-ın, NATO-nun, Avropa Parlamen-
tinin və s. qərarları, habelə ikitərəfli və 
çoxtərəfli formatlarda qəbul edilmiş birgə 
sənədlər təşkil edir. Təəssüf ki, uzun illər 
davam edən danışıqlar heç bir nəticə 
verməyib. Lakin Ermənistanda baş 
verən son hadisələr, habelə Düşənbədə 
və Sankt-Peterburqda MDB sammitləri 
müstəvisində Azərbaycan Respublika-

sının Prezidenti ilə Ermənistan Respub-
likasının baş naziri arasında  söhbətlər, 
eləcə də erməni həmkarımla üç görü-
şüm danışıqlar prosesinin irəlilədilməsi 
nöqteyi-nəzərindən müəyyən nikbinlik 
üçün əsas verir”. 

Nazirin sözlərinə görə, Minsk qru-
punun həmsədr ölkələrinin nümayəndə 
heyətləri başçılarının, Azərbaycan və 
Ermənistan xarici işlər nazirlərinin ATƏT-
in Milanda nazirlər səviyyəsində keçirilən 
görüşü çərçivəsində qəbul edilmiş 2018-
ci il 6 dekabr tarixli birgə bəyanatında 

münaqişənin sülh yolu ilə ədalətli və 
davamlı tənzimlənməsi üzrə danışıqları 
davam etdirməyə razılığın əldə olunması 
qeyd edilib. Bu isə o deməkdir ki, danı-
şıqların formatı dəyişməyib. Sənəddə, 
həmçinin Düşənbədə iki dövlətin 
rəhbərləri səviyyəsində əldə olunmuş 
razılaşmaya riayət edilməsinə və hər 
iki ölkənin əhalisinin sülhə hazırlanma-
sı üçün konkret addımların atılmasına 
çağırış əksini tapıb. Bundan əlavə, birgə 
bəyanatda yaxın gələcəkdə Azərbaycan 
və Ermənistan rəhbərlikləri səviyyəsində 
intensiv danışıqların aparılmasının 
zəruriliyi  barədə fikir ifadə olunub. 

E. Məmmədyarov deyib: 

“Münaqişənin nizamlanmasında 
irəliləyişin əldə olunması bütün region-
da sülh, təhlükəsizlik və sabitliyə şərait 
yaratmaqla, ilk növbədə, Ermənistanın 
özündə iqtisadi inkişafa imkanlar 
açacaq. Ölkəmiz digər etnik qrupların 
nümayəndələri olan vətəndaşlarının 
təhlükəsizliyini təmin etdiyi kimi, özünün 
beynəlxalq öhdəliklərinə uyğun ola-
raq Dağlıq Qarabağın erməni mənşəli 
vətəndaşlarına münasibətdə də bunu 
etmək və onlara Azərbaycan Respub-
likasının beynəlxalq miqyasda tanın-
mış sərhədləri çərçivəsində yüksək 

səviyyədə özünüidarəetmə hüququ 
verməyə hazırdır”.

Nazir vurğulayıb ki, Azərbaycanı 
narahat edən problemlərə və beynəlxalq 
gündəliyin aktual məsələlərinə dair 
ölkəmizin mövqeyi BMT Baş Məclisinin 
73-cü sessiyasi çərçivəsində keçirilən bir 
sıra tədbirlərin gedişində böyük anlayış-
la qarşılanıb və dəstəklənib. Məsələn, 
BMT-nin Baş Məclisi Azərbaycanın 
təklif etdiyi “İtkin düşmüş şəxslər” 
adlı qətnaməni dekabrın 17-də qəbul 
edib. Sənəddə beynəlxalq birliyin 
diqqəti beynəlxalq humanitar hüququn 
müddəalarına hörmət və onlara riayət 
olunması, silahlı münaqişələr şəraitində 

insanların itkin düşməsi hallarının qar-
şısının alınması, itkin düşmüş şəxslərin 
axtarışı üzrə bütün zəruri tədbirlərin 
görülməsi, o cümlədən beynəlxalq 
öhdəliklərə müvafiq olaraq onların taleyi-
nin müəyyən edilməsi üçün əməkdaşlıq 
üzərində cəmləşdirilir. 

Aprelin 3–5-də Bakıda Qoşulma-
ma Hərəkatının üzvü olan ölkələrin 
nazirlərinin konfransı keçirilib. Konfran-
sın nəticələrinə əsasən qəbul edilmiş ye-
kun sənədində və Bakı Bəyannaməsində 
Azərbaycanın Ermənistan–Azərbaycan, 
Dağlıq Qarabağ münaqişəsinin sülh 
yolu ilə həllinə dair  mövqeyinə birgə 
dəstək ifadə olunub. Avropa Parlamenti 
dekabrın 12-də “Aİ-nin xarici siyasət və 
təhlükəsizlik sahəsində ümumi xari-
ci siyasətinin reallaşması haqqında” 
qətnamə qəbul edib. Qətnamə mövcud 
münaqişələrin ərazi bütövlüyü, suveren-
lik və beynəlxalq miqyasda  tanınmış 
sərhədlərin toxunulmazlığı prinsipləri 
əsasında tənzimlənməsini təsdiq edib.

Nazir beynəlxalq birliyin 
Ermənistan-Azərbaycan, Dağlıq Qa-
rabağ münaqişəsinin həllinə birmənalı 
dəstəyinin artdığını xüsusi vurğula-
yaraq deyib: “Bizim ardıcıl səylərimiz 
nəticəsində “beynəlxalq miqyasda 
tanınmış sərhədlər çərçivəsində ərazi 
bütövlüyünün dəstəklənməsi” formu-
lundan diplomatiya leksikonunda geniş 
istifadə olunmağa başlanıb”. 

Azərbaycan XİN-in başçısı qeyd 
edib ki, beş Xəzəryanı ölkənin liderləri 

tərəfindən 2018-ci ilin avqustunda 
imzalanmış Xəzər dənizinin hüqu-
qi statusu haqqında Konvensiya 
dövlətlərin əməkdaşlıq etməsi üçün 
unikal imkanlar açıb. Nazir vurğulayıb: 
“Konvensiyanın imzalanması sözün 
həqiqi mənasında beş sahilyanı dövlətin 
xoş məramını nümayiş etdirən tarixi 
hadisə olub. Ölkəmiz üçün bu sənədin 
əsas əhəmiyyəti bundan ibarətdir ki, 
o, dənizin zəngin təbii ehtiyatların-
dan istifadə olunması üçün sahilyanı 
dövlətlərin suveren və müstəsna hüquq-
larını müəyyən edir. Beləliklə, Kon-
vensiya neft-qaz sənayesi sahəsində, 
habelə dənizdə digər təsərrüfat-iqtisadi 

fəaliyyətin həyata keçirilməsi sahəsində 
müxtəlif layihələrin reallaşdırılmasının 
ardıcıllığını və təhlükəsizliyini təmin 
edir. O, dəniz gəmiçiliyinin sərbəstliyi 
və təhlükəsizliyi üçün şərait yaradır. 
Bu da Xəzər dənizində ticarətin və 
ölkələrimizin iqtisadiyyatlarının inkişa-
fında mühüm rol oynayır. Nazir əlavə 
edib ki, tarixən Xəzərdə iri layihələrin 
həyata keçirilməsində cığıraçan ölkə 
olan Azərbaycan sahilyanı dövlətlərlə 
əməkdaşlığı bundan sonra da 
genişləndirməyi planlaşdırır. 

E. Məmmədyarov belə bir fak-
tı diqqətəlayiq adlandırıb ki, ölkəmiz 
2019-2022-ci illər ərzində Qoşulmama 
Hərəkatına başçılıq etmək şərəfinə çox 
qısa müddətdə layiq görülüb. Diplo-
mat deyib: “Qoşulmama Hərəkatının 
üzvü olan ölkələrin nazirlərinin ötən ilin 
aprelində Bakıda keçirilən konfransının 
yekun sənədində bizim xarici siyasət 
sahəsində bir sıra təşəbbüslərimizə 
dəstək ifadə olunub, habelə Ermənistan-
Azərbaycan, Dağlıq Qarabağ 
münaqişəsinin BMT-nin Təhlükəsizlik 
Şurasının 4 qətnaməsinə müvafiq olaraq 
Azərbaycanın ərazi bütövlüyü, suveren-
liyi və beynəlxalq miqyasda tanınmış 
sərhədləri çərçivəsində nizamlanmasının 
zəruriliyi vurğulanıb. Ölkəmizin Qoşul-
mama Hərəkatında sədrliyi bizim möv-
qeyimizin dünyaya çatdırılmasına əlavə 
imkanlar yaradacaq. Təşkilatın 120 üzvü 
BMT-nin üzvü olan dövlətlərin üçdəiki 
hissəsini təşkil edir ki, bu da bu və ya 

digər qərarın qəbul edilməsinə təsir 
göstərməyə imkan verir. Bununla belə, 
Hərəkatda sədrlik ölkəmiz tərəfindən irəli 
sürülən yeni təşəbbüslərin önə çəkilməsi 
üçün rahat format ola bilər, onların real-
laşdırılması isə dünyada Azərbaycanın 
siyasi nüfuzunun artmasının rəhni 
olacaq”. 

Elmar Məmmədyarov Rusiya 
agentliyinə müsahibəsində ölkəmizin 
Avropa İttifaqı ilə əməkdaşlığı mövzu-
suna da toxunub. Azərbaycanın Avropa 
İttifaqı ilə bərabərhüquqlu və qarşılıqlı 
faydalı tərəfdaşlıq münasibətlərini inkişaf 
etdirmək istədiyini qeyd edən nazir de-
yib: “Tərəfdaşlığımızın sonuncu ili Aİ ilə 

əməkdaşlıq gündəliyinin irəli çəkilməsi 
baxımından çox məhsuldar oldu. Odur 
ki, mən diqqəti Azərbaycan Respub-
likasının Prezidenti İlham Əliyevin və 
Avropa İttifaqı Şurasının sədri Donald 
Tuskun iştirakı ilə ötən il iyulun 11-də 
Brüsseldə paraflanan və yekun olaraq 
oktyabrın 15-də “Şərq Tərəfdaşlığı” 
ölkələri nazirlərinin Lüksemburq görüşü 
çərçivəsində təsdiq edilən Azərbaycan 
və Aİ arasında “Tərəfdaşlıq prioritetləri” 
sənədi üzərində cəmləşdirmək istəyirəm. 

Aİ və Azərbaycan arasında yeni 
hərtərəfli sazişə dair danışıqlar pro-
sesinin davam etdiyini diqqətə çat-
dıran diplomat deyib: “Təbii ki, buna 
müəyyən vaxt lazımdır, çünki bizə 
də, Aİ-dən olan tərəfdaşlarımıza 
da ikitərəfli münasibətlərin hüquqi 
əsaslarını təşkil edəcək,  Azərbaycan 
ilə Aİ arasında qarşılıqlı tərəfdaşlığı 
müxtəlif istiqamətlərdə uzun 
müddətə möhkəmləndirəcək ciddi və 
keyfiyyətli saziş lazımdır. Viza rejimi-
nin sadələşdirilməsi haqqında sazişə 
gəlincə isə xatırlatmaq istərdim ki, bu 
saziş artıq bir neçə ildir qüvvədədir. 
Onun məntiqi davamı Aİ ilə viza reji-
minin tam ləğv edilməsi ola bilər. Yəni 
söhbət viza rejiminin liderallaşdırılma-
sından gedir. Lakin bu, müəyyən vaxt 
tələb edir”.

Fəridə ABDULLAYEVA, 
AZƏRTAC-ın xüsusi müxbiri

Moskva

Səməd SEYİDOV: Azərbaycan–Aİ 
əlaqələrində əldə edilən uğurlar Avropa 

Parlamentində ölkəmizi istəməyən 
qüvvələri ciddi narahat edir

 � Azərbaycan ilə Avropa Parlamenti, Milli Məclislə 
Avropa Parlamenti, ümumiyyətlə, Azərbaycanla Avropa İttifaqı 
arasında konstruktiv əlaqələr qurulur. Ona görə də hesab 
edirəm ki, son illər Azərbaycan ilə Avropa İttifaqı arasındakı 
əməkdaşlıqda əldə edilən uğurlar Avropa Parlamentində 
Azərbaycanı istəməyən qüvvələri ciddi şəkildə narahat edir.

Bu fikri Milli Məclisin beynəlxalq 
münasibətlər və parlamentlərarası 
əlaqələr komitəsinin sədri, 
Azərbaycanın Avropa Şurası 
Parlament Assambleyasında-
kı daimi nümayəndə heyətinin 
rəhbəri Səməd Seyidov Avro-
pa Parlamentində Azərbaycana 
qarşı təşkil edilən dinləmələrə və 
qəbul edilən “qətnamə”yə dair 
AZƏRTAC-a açıqlamasında bildirib.

Səməd Seyidov qeyd edib 
ki, Azərbaycan ilə Avropa İttifaqı 
arasında hərtərəfli əməkdaşlığa dair 
sazişin hazırlanması istiqamətdə 
danışıqlar hazırda konstruktiv 
şəkildə davam edir. Avropa Parla-
mentinin və Avropa İttifaqının qəbul 
etdiyi sənədlərdə Azərbaycanın ən 
ağrılı problemi olan Dağlıq Qarabağ 
münaqişəsinin beynəlxalq hüququn 
normaları çərçivəsində həll olun-
ması birbaşa öz əksini tapıb. Yəqin 
ki, Azərbaycan ilə Avropa İttifaqı 
arasında mövcud olan həm iqtisadi, 
həm siyasi konstruktiv əlaqələr, yəni, 
münasibətlərin yüksələn xətlə inkişafı 
Azərbaycanı istəməyən qüvvələri 
ciddi narahat etməyə başlayıb və 
onlar Azərbaycana qarşı növbəti dəfə 
ikili standartlar mövqeyindən, real-
lıqdan uzaq çıxışlar ediblər. “Ancaq 
bu müzakirələrə baxarkən gördük 
ki, Avropa Parlamentinin deputat-
ları tərəfindən aparılan müzakirələr 
bir istiqamətdə təşkil olunub: 
Azərbaycan-Avropa İttifaqı danışıqları-
nın dayandırılması, bu prosesə əngəl 
törədilməsi və məsələnin gündəmdən 

çıxarılması. Bu, Azərbaycana qarşı 
açıq-aşkar qeyri-obyektiv münasibətin 
göstəricisidir. Halbuki, bu gün Avropa 
Parlamentinin özünün müzakirəsini 
gözləyən xeyli problemləri var. Misal 
üçün, Fransada gedən proseslər. Bu, 
kifayətdir ki, Avropa Parlamenti Avro-
pa İttifaqı daxilində olan problemləri 
müzakirə etsin. Ancaq görürük ki, bu 
dərəcədə ciddi bir məsələ kənara 
qoyulub və heç bir əsası olmayan, re-
allığı əks etdirməyən məsələlərlə bağlı 
müzakirələr təşkil edilir”,- deyə Səməd 
Seyidov vurğulayıb.

Milli Məclisin deputatı qeyd edib ki, 
bu cür ikili standartlar Avropa Parla-
mentinin deyil, bu qurumun daxilində 
Azərbaycana qarşı işləyən qüvvələrin 
növbəti anti-Azərbaycan cəhdidir. An-
caq əminəm ki, bu cəhd heç bir nəticə 
verməyəcək. Azərbaycanla Avropa 
İttifaqı, o cümlədən Milli Məclis ilə 

Avropa Parlamenti arasındakı kons-
truktiv əməkdaşlıq davam etdiriləcək. 

Bir neçə il bundan əvvəl də 
Azərbaycan ilə Avropa Parlamenti 
arasında gərgin bir dövrün yaşan-
dığını xatırladan komitə sədri deyib: 
“Həmin dövrdə Avropa Parlamenti 

tərəfindən Azərbaycan ilə bağlı 
qərəzli qətnamə qəbul olundu. 
Azərbaycan da öz növbəsində, 
hətta Avronest Parlament Assamb-
leyasından çıxdı. Bu proses 2017-ci 
ildə - Azərbaycan ilə Avropa İttifaqı 
arasında hərtərəfli əməkdaşlığa 
dair sazişin hazırlanmasına və bu 
istiqamətdə danışıqların aparılması-
na başlanıldığı dövrdə gedirdi. Avro-
pa Parlamentindəki anti-Azərbaycan 
qüvvələrin ölkəmizlə bağlı qəbul 
etdirdikləri qətnamələr real vəziyyəti 
əks etdirmədiyinə və ikili standart-
lara əsaslandığına görə onların heç 
bir nəticəsi olmadı. 

Hazırda Azərbaycan ilə Avropa 
İttifaqı arasında danışıqlar prosesi-
nin yekunlaşma ərəfəsində bu cür 
qərəzli bir “qətnamə” qəbul olunur. 
Onlar Azərbaycanda hansısa aclıq 
aksiyasından danışırlar. Ancaq belə 
bir məsələ, ümumiyyətlə, yoxdur. 
Bu, onu göstərir ki, onlar hər hansı-
sa bir məsələni öyrənməmiş, onun 
mahiyyətini dərk etməmiş bu cür 
qərəzli “qətnamələr” qəbul edirlər. 
Prezident İlham Əliyevin də öz çıxış-
larında qeyd etdiyi kimi, son illərdə 
Ermənistanda ciddi saxtakarlıqla 
keçirilmiş prezident və parlament 
seçkilərinə müsbət rəy veriblər. 
Lakin sonradan erməni xalqı həmin 
rejimi tarixin zibilliyinə atdı. Bütün 
bunlar göstərir ki, Azərbaycan Avro-
pa İttifaqı ilə konstruktiv danışıqlar 
aparmaq cəhdini ortaya qoyan kimi, 
ölkəmizi istəməyən qüvvələr bu cür 
ikili standartlara əsaslanan, qərəzli 
“qətnamələr” qəbul edirlər”. 

 � Dünən Avropa Parlamenti (AP) 
tərəfindən qəbul olunmuş “Mehman Hüseynovla 
bağlı təcili qətnamə”nin həmmüəlliflərindən 
biri Rebekka Harms (Almaniya, Yaşıllar qrupu) 
Sorosun təsiri altında olan şəxsdir və özü də 
bunu açıq şəkildə etiraf edir. Təsadüfi deyil 
ki, onun Sorosla sosial şəbəkələrdə çoxsaylı 
şəkilləri var.

Sözügedən qətnamə 
Mehman Hüseynov 
amilindən istifadə edərək və 
qəsdən məsələni şişirdərək 
Azərbaycana qarşı planlaşdı-
rılan məkrli ssenarinin uğursuz 
nəticəsidir.

Yanvarın 17-də Avropa 
Parlamenti tərəfindən qəbul 
olunmuş “Mehman Hüsey-
novla bağlı təcili qətnamə”nin 
müzakirələrində ilk çıxış 
edən AP üzvü, eyni zaman-
da, Avronest Parlament 
Assambleyasının həmsədri 
R.Harms məsələ ilə bağlı 
azərbaycanlı həmkarları ilə 
təmaslar qurmağa çalışdığı-
nı iddia edib. Maraqlıdır ki, 
Avropa Parlamentində keçirilən 
təcili dinləmələrlə bağlı AP 
tərəfindən nə Milli Məclisə, 
nə Azərbaycan XİN-ə, nə də 
Azərbaycanın Brüsseldəki 
səfirliyinə hər hansı müraciət 
daxil olub.

Müzakirələr zamanı 
çıxış edən, Azərbaycanda 
insan hüquqlarından dəm 
vuran AP üzvlərindən heç 
biri nitqində fundamental 
hüquqları pozulmuş 1 mil-
yondan artıq azərbaycanlı 
qaçqın və məcburi köçkünü 
heç yadına belə salmayıb. Bu 
AP üzvlərinin ikiüzlülüyünü 
göstərir.

Müzakirələrdə çıxış edən 
(müzakirələrdə iştirak edən 
Aİ-nin ən yüksək səviyyəli 
rəsmisi) Avropa İttifaqının 
ticarət komissarı Sesilia 
Malstrom öz nitqində Aİ-nin 
məsələni yaxından izlədiyini 
və Azərbaycan hökumətinin bu 
məsələdə əməkdaşlıq etdiyini 
vurğulayıb və qeyd edib ki, 
Aİ diplomatik nümayəndələri 
M.Hüseynova baş çəkiblər, o, 
aclıq aksiyasını dayandırıb və 
səhhətinə ciddi təhlükə yara-
dan vəziyyət yoxdur.

Qətnamədə xüsusi ağırlıq 
verilən məqamlardan biri 
Azərbaycanda gey, lesbian və 
digər seksual azlıqların və ya 
LGBT icması adlanan şəxslərin 
hüquqlarının müdafiəsidir.

Önəmli bir məqam isə 
M.Hüseynovun qardaşı Emin 
Hüseynovun qətnamə üzrə 
səsvermədən az öncə AP 
üzvlərinə təlaş içində elekt-
ron məktub ünvanlaması-
dır. Məktubunda komissar 
S.Malstromun çıxışında 
M.Hüseynovun aclıq aksi-
yası keçirmədiyi sözlərindən 
böyük peşmanlıq keçirdiyi hiss 
edilən qardaş E.Hüseynov 
özü bunu “şok oldum” kimi 
yazır. Maraqlıdır ki, o, yüksək 
səviyyəli Aİ rəsmisinin həqiqəti 
dilə gətirəcəyini gözləmədiyi 
üçün şok keçirdib, yoxsa 
M.Hüseynovun əldə olunmuş 
razılığa əməl etmədiyindən 
dərin məyusluq keçirib?!

Strasburqa AP üzvləri ilə 
görüşlər keçirərək hər kəsi 
sifariş əsasında qurduqları 
şouya inandırmağa çalışan 

E.Hüseynovun səsvermə 
öncəsi deputatlara isterik 
şəkildə yazdığı müraciəti bir 
daha onu göstərir ki, bu insanı 
qardaşı M.Hüseynovun taleyi 
maraqlandırmır, o, bu oyundan 
əldə edəcəyi şəxsi maraqlarını 
güdür və onun havadarlarının 
sifariş etdiyi musiqini ifa edir.

Diqqətimizdən yayınmayan 
bir məqam da AP-nin qəbul 
etdiyi qətnamə barədə ilk 
məlumatın erməni mətbuatında 
işıqlandırılmasıdır. Görünür, 
onlar qətnamənin qəbulunu 
gözləyirdilər. Şübhəsiz ki, bu 
məsələdə Avropa Parlamenti-
nin dəyirmanına su tökənlərin 
kim olduğu heç kəsə sirr 
deyil. AP qətnaməsinin heç 
bir qüvvəsi yoxdur və za-
man-zaman bəzi qüvvələrin 
Azərbaycan əleyhinə bu kimi 
alətlərdən istifadə etdiklərinin 
şahidi olmuşuq. Lakin bu da bir 
həqiqətdir ki, belə alətlərdən 
istifadə edən şəxslər elə 
M.Hüseynov kimilərinin taleyi 
üzərində öz məkrli planlarını 
reallaşdırmağa çalışırlar.

Azərbaycanın xarici işlər naziri 
“İnterfaks” agentliyinə müsahibə verib

Avropa Parlamentinin qətnaməsi 
Mehman Hüseynov şousunun 
uğursuz sonluğudur

Dövlət Turizm 
Agentliyindən aldığımız 
xəbərdə bildirilir ki, ötən il isə 
Azərbaycanı ziyarət etmiş 
xarici vətəndaşların sayı 2017-

ci illə müqayisədə 153 min 
nəfər və ya 6 faiz artaraq 2,8 
milyona çatıb.

Rusiya, Gürcüstan və 
Yaxın Şərqdən gələn turistlər 
səyahətçi axınının üçdə ikisini 
təşkil edib. Gürcüstan, Yaxın 

Şərq və Asiyadan gələnlərin 
sayında bir qədər artım olub. 

Əcnəbi qonaqların sayında 
ən yüksək artım səviyyəsi 
Yaxın Şərq və Asiya ölkələrinə 

aiddir: 35 faiz və 55 faiz. 
Yaxın Şərq ölkələri arasında 
xüsusilə fərqlənənlər Səudiyyə 
Ərəbistanı (120 faiz, 41 min), 
İsrail (161 faiz, 40 min) və 
Küveyt (81 faiz, 30 min), Asiya 
ölkələri arasında isə Pakistan 

(135 faiz, 73 min) və Hindistan 
(175 faiz, 39 min) olub.

“Xalq qəzeti”

Ötən ay Azərbaycana 
gəlmiş turistlərin sayı artıb

2018-ci ilin 
dekabrında 2017-
ci ilin analoji dövrü 
ilə müqayisədə 
Azərbaycana səfər etmiş 
xarici turistlərin sayı 
təxminən, 1 faiz artıb.


